
Protokół Nr 1/24 

 

z posiedzenia Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi  

z dnia 21 maja 2024 r. 

 

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego 

Trzcianki, w godz. od 14.00 do godz.15.30.  

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności, 

2) pani Wioletta Szukajło, zastępca burmistrza Trzcianki, 

3) pani Joanna Zieńko, skarbnik gminy, 

4) pan Marcin Buśka, kierownik referatu Planowania i Gospodarki 

Nieruchomościami. 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzyła, witając wszystkich radnych, Przewodnicząca 

komisji Janina Kamińska, stwierdzając kworum, przy którym może 

pracować komisja. W momencie otwarcia było 6 radnych. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodnicząca komisji Janina Kamińska przedstawiła porządek 

posiedzenia. Następnie zaproponowała wprowadzenie punktu 5. Wybór 

Wiceprzewodniczącego Komisji, natomiast w punkcie 3. Informacja 

mieszkańca wsi Rychlik na temat stanu dróg. 

Powyższe przyjęto jednogłośnie. 

 

Porządek po zmianie przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie posiedzenia. 

2. Przedstawienie porządku posiedzenia. 

3. Informacja mieszkańca wsi Rychlik nt. stanu dróg. 

4. Analiza projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej Trzcianki. 

5. Propozycje tematów do planu pracy Komisji na II półrocze 2024 r. 

6. Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

7. Sprawy wniesione do komisji. 

8. Wnioski komisji. 

9. Zamknięcie posiedzenia. 
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Ad 3) Informacja mieszkańca wsi Rychlik nt. stanu dróg. 

Mieszkaniec wsi Rychlik wyjaśnił, że dwa lata temu złożył wniosek  

o naprawę drogi (kopia wniosku w załączeniu do protokołu), który 

podpisali mieszkańcy posesji przy tej ulicy. W tym roku była tragedia, 

cały czas padało. Po przejeździe przyczepy nie ma możliwości 

przejechania samochodem. Mleczarnia nie chce odbierać mleka, ma być 

dowożone do drogi asfaltowej, a to jest zarobek z gospodarstwa. Może 

chociaż dwa odcinki, które są gminne, wysypać tłuczniem. Drogi z płyt są 

układane na wsiach, a w tym miejscu nic się nie dzieje. Odcinek ok. 2 

km. Jest to dojazd do 12 posesji. 

Zdaniem radnego W. Kiliana byłoby w tym miejscu wykonanie 

doziarniania, wyprofilowanie na 20 cm, wysypanie gruzem. Położenie 

płyt w tym miejscu, przy ciężkim sprzęcie jakim dojeżdża Mleczarnia się 

nie sprawdzi. 

Przewodnicząca komisji J. Kamińska stwierdziła, że koszt budowy takiej 

drogi jest taki sam jak koszt położenia płyt. Płyty muszą być położone na 

odpowiedniej podbudowie. 

Mieszkaniec wsi Rychlik dodał, że drogi nie trzeba korytować, bo ona 

jest poniżej poziomu gruntów o 30 cm. 

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że drogi z płyt jombo są do gródków 

działkowych i dróg dla samochodów osobowych, a nie w miejscach, 

gdzie porusza się ciężki sprzęt rolniczy. 

Przewodnicząca komisji J. Kamińska stwierdziła, że jesień ubiegłego 

roku pokazała, że głównym problemem tej kadencji będą drogi, drogi 

dojazdowe do posesji. Należy mieć nadzieję, że zwiększy się ilość 

programów dzięki którym będzie można pozyskać środki zewnętrzne na 

drogi. Zadaniem tej kadencji jest pozyskanie jak najwięcej środków 

zewnętrznych i wybudować jak najwięcej dróg, aby dojazd do domu czy 

gospodarstwa nie był problemem. 

Mieszkaniec Rychlika dodał, że na początku roku również musiał 

wyciągać samochody osobowe. Ponadto nie otrzymał żadnej odpowiedzi 

na wniosek, dlatego zdecydował się przyjść na komisję i powiedzieć  

o sytuacji. Nie jest tu tylko we własnej sprawie, ale i wielu mieszkańców. 

Prosił o odpowiedź. 
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Przewodnicząca komisji J. Kamińska stwierdziła, że zna sytuację tej 

drogi, ale również w innych miejscach wcale nie było lepiej.  

Ad 4) Opiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej Trzcianki. 

 

1) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2035. 

2) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały 

budżetowej na 2024 rok. 

 

Projekty uchwał omówiła pani Joanna Zieńko, skarbnik gminy. Zaprosiła 

radnych na szkolenie dot. budżetu, uchwały budżetowej  

i wieloletniej prognozy finansowej. Szkolenie odbędzie się w sali Urzędu 

Miejskiego w dniu 7.06.2024 r. 

Na wstępie wyjaśniła między innymi, że uchwała w sprawie WPF składa 

się z dwóch części. W pierwszej części pokazane są dochody, dochody 

bieżące, dochody majątkowe, podobnie pokazane są wydatki bieżące 

i majątkowe. Ta część zmienia się wraz ze zmianami budżetowymi jako 

konsekwencja zmian w budżecie. W drugiej części pokazane są 

przedsięwzięcia. Są pokazane zadania realizowane w okresie kilku lat. 

Wyjaśniła między innymi pojęcia przychodów i rozchodów oraz co składa 

się na te pozycje w budżecie gminy. 

W WPF są pokazane zadania realizowane wieloletnie. Obecnie jest to 

zadanie Trzcianka-Południe, zadanie realizowane przez CUS projekt 

unijny realizowany do 2026 r., przebudowa dróg gminnych w Białej  

i Straduniu lata 2023-2025 r. W proponowanych zdejmuje się prawie 

270000 zł z Trzcianka-Południe i przeznacza 150000 zł na realizację 

zadania na os. Poniatowskiego oraz inne zadania. Na rozbudowę drogi 

na os. Poniatowskiego przeznacza się 150000 zł na konieczne roboty w 

związku z innym stanem wód niż w okresie projektowania zadania. 

Pozostałe środki są przeznaczone na inne zadania bieżące i majątkowe. 

 

Następnie omówiła większe zmiany zaproponowane w uchwale 

zmieniającej uchwałę w sprawie uchwały budżetowej na 2024 r. 

Zwiększono dochody na podstawie zawiadomienia Wojewody o dotacji 

celowej na usługi opiekuńcze 65398 zł, na pomoc społeczną i środki na 

realizację programu Korpus Wsparcia Seniora dotacja 91120 zł. Gmina 
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musi dołożyć środki na wkład własny, stąd w wydatkach pozycja 16350 

zł. Refundacja podatku Vat kwota 15300 zł dodatku gazowego  

z funduszu Przeciwdziałania Covid-19. Kwota zarówno w dochodach  

i wydatkach, jako świadczenie wypłacane przez CUS. Kwota 2175 zł na 

wynagrodzenie z tytułu wydawania zaświadczeń do Programu Czyste 

Powietrze. Premia 941503,95 zł na z BGK na termomodernizację 

budynku komunalnego, mieszkalnego, wielorodzinnego przy  

ul. Żeromskiego 10a. Kwota również tożsama w wydatkach. Gmina 

potrzebuje środków na wkład własny 300000 zł. Gmina stara się  

o pożyczkę z WFOŚ, gdyż są one bardziej preferencyjne. Jeżeli się nie 

uda, na sesji czerwcowej, radni otrzymają uchwałę o kredycie, który jest 

wkomponowany w uchwałę budżetową. Uchwała niezbędna do 

przystąpienia do procedury przetargowej. Dotacja z Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego oraz Gminy Krzyż na działanie ZNP kwota 

2358 zł, zarówno w dochodach, jak i wydatkach. W wydatkach zmniejsza 

się o 20000 zł na usługi opiekuńcze. Zwiększa o 5000 zł na remonty wiat 

przystankowych, 45000 zł zabezpieczenie na utrzymanie budynków 

mieszkalnych (czynsze do wspólnot), utrzymanie infrastruktury 

publicznej (fontanny, zamgławiacze) zwiększenie 10 000 zł. Rozbudowa 

drogi na os. Poniatowskiego zwiększa się o 150000 zł na konieczne 

roboty w związku z innym stanem wód niż w okresie projektowania 

zadania. Na place zabaw zwiększa się o 20000 zł na uzupełnienie 

elementów placu zabaw na starej plaży. Z zadania Trzcianka-Południe 

zdejmuje się prawie 270000 zł. Blisko 70000 zł przenosi się z planu 

finansowego urzędu na plany finansowe szkół i przedszkoli. O kwotę 

3652000 zł zwiększa się dotację dla szkół i przedszkoli prowadzonych 

przez inne organy. Kwota 20000 zł na zadania w zakresie ratownictwa 

wodnego. Zmiana klasyfikacji środków na nagrody dla sportowców  

w związku z podsumowaniem roku sportowego.  

 

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że zapisano w tak dużym budżecie 

dotacje dla Rejonowego Związku Spółek Wodnych 100000 zł,  

a przekazano 72000 zł? 

 

Pani J. Zieńko wyjaśniła, że dotacja zapisana nie została zmniejszona. 

Przekazano część dotacji dla Spółek Wodnych na zadania, które są 

najpilniejsze. W chwili obecnej brakuje na realizację zadań własnych. 
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Plan dotacji nie uległ zmianie, natomiast przekazano na tę chwilę 62000 

zł.  

 

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że to ma swoje konsekwencje i Spółki 

automatycznie otrzymały mniej dotacji z Urzędu Wojewódzkiego. 

 

Pani J. Zieńko dodała, że jeżeli nie zaplanuje się 4,5 mln zł środków dla 

szkół, nauczyciele nie będą mieli wypłacanych wynagrodzeń. 

 

Radny W. Kilian dodał, że mówimy o sytuacji dróg, o podtopieniach, jakie 

były w Siedlisku i działania w tym zakresie są ważne. Jego zdaniem te 

środki powinny być przelane Spółkom Wodnym jak najszybciej. 

 

Radni nie mieli więcej uwag. 

 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Trzcianka na lata 2024-2035 

pozytywnie w głosowaniu: za 8, przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwały budżetowej na 2024 rok pozytywnie w głosowaniu: za 8, 

przeciw 0, wstrzymujących 0. 

 

3) Projekt uchwały w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady 

Miejskiej Trzcianki. 

 

Projekt uchwały omówiła pani Wioletta Szukajło wyjaśniając, że  

w związku z nową kadencją proponują ustalenie diet dla radnych. 

Uchwała oparta jest na dwóch przepisach. Pierwsze są zawarte  

w ustawie o samorządzie gminnym, z której, z zapisu art. 25 pkt 6 

wynika, że wysokość diety radnego nie może przekroczyć w ciągu 

miesiąca łącznie 2,4 krotności kwoty bazowej, określonej w ustawie 

budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe. 

W gminach od 15 do 100 tys. mieszkańców tj. 3.220,96 zł. Punkt 8 art. 

25 mówi, że rada ustalając diety bierze pod uwagę funkcje pełnione 

przez radnego. Kwota bazowa obecnie wynosi 1789,42 zł. Aktem 

wykonawczym do ustawy o samorządzie gminnym jest Rozporządzenie 
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Rady Ministrów w sprawie maksymalnej wysokości diet przysługującej 

radnemu gminy. Zapis § 3 pkt 2 tego rozporządzenia, w gminach takich 

jak nasza, radnemu przysługuje w ciągu miesiąca dieta w wysokości 

75% maksymalnej wysokości diet. 

Kwotowo diety, określone w projekcie uchwały, będą wynosiły w § 1 ust. 

1 podpunkty: 

1) kwota 3220,96 zł; 

2) kwota 2834,44 zł; 

3) kwota 512,35 zł; 

4) kwota 1996,99 zł; 

5) kwota 1996,99 zł; 

6) kwota 1513,85 zł. 

Na wczorajszej Komisji Gospodarczej przegłosowano zwiększenie progu 

dla członków Komisji Rewizyjnej do 65% argumentując większą pracą  

i częstotliwością spotkań. Diety podlegają zmniejszeniu z powodu 

nieobecności na sesji czy komisji. Komisja Gospodarcza zaproponowała, 

aby w § 3 ust. 1 pkt dopisać, że dotyczy to komisji stałej. Potrącenie za 

każdą nieobecność na komisji stałej będzie w wysokości 20% diety. 

Uchwała doprecyzowuje termin wypłaty diet oraz kwestie podróży 

służbowych. 

 

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że w poprzedniej uchwale był zapis, że 

potrącenia były za posiedzenia, ale nie więcej niż 60%. Pytał czy jest to 

w tej uchwale? 

 

Pani J. Kamińska dodała, że potrącenia były maksymalnie 60%. 

 

Radny M. Łuczak pytał o potrącenia, jeżeli radny nie będzie uczestniczył 

ani w sesji, ani komisji, ze względu na chorobę, jakie całkowite 

potrącenie? 

 

Pani W. Szukajło zanotowała, aby nad maksymalnym potrąceniem 

zastanowić się do sesji. 

Przewodnicząca komisji prosiła, aby odnieść się do tego.  

 

Innych głosów nie było.  
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Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie w głosowaniu: za 7, 

przeciw 0, wstrzymujących 0. 

Podniesienie stawki dla Komisji Rewizyjnej do 65% oraz doprecyzowanie 

zapisów dot. potrąceń diet za brak udziału w posiedzeniu dopisać „stałej” 

przyjęto w głosowaniu: za 6, przeciw 0, wstrzymujących 1. 

 

4) Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego w obrębie geodezyjnym 

Trzcianka, rejon jeziora Sarcze. 

 

Projekt uchwały zaprezentował pan Marcin Buśka, kierownik referatu 

Planowania i Gospodarki Nieruchomościami stwierdzając między innymi, 

że uchwała o przystąpieniu do sporządzenia tego planu była podjęta  

w 2008 r. i od tego czasu toczyła się procedura planistyczna. W 2015 r. 

projekt był przekazany do uzgodnienia odpowiednim instytucjom. Potem 

te uzgodnienia były ponawiane. W 2019 r. miało miejsce pierwsze 

wyłożenie do publicznego wglądu, w 2020 następne i w 2023 r. były dwa 

kolejne wyłożenia. W trakcie opracowywania planu zmienił się projektant 

planu. Po ostatnim wyłożeniu projekt przedłożono radnym. Uchwały nie 

przyjęto, dlatego ponownie burmistrz przedkłada projekt planu 

miejscowego, aby plan wszedł w życie i mogły powstawać inwestycje 

infrastrukturalne gminy. Plan uzyskał stosowne zgody na odlesienia, aby 

przeznaczyć je na tereny usług turystyki. Wiele uwag się powtarzało. 

Głównym problemem tego planu była wysokość budowli jakie mogą 

powstać na tym terenie, dominanty na tym terenie wieży telefonii 

komórkowej. Burmistrz skoncentrował się na wyznaczeniu obszaru, na 

którym takie dominanty mogłyby powstać. Przedstawiony projekt 

zakłada, że na całym terenie planu miejscowego mogą powstać 

dominanty o wysokości maksymalnej 20m, a tylko w granicach terenu 

gminnego, przy hotelu, może powstać dominanta o wysokości 

maksymalnej 50m. Jest to lokalizacja na działce zadrzewionej, co ma 

ochronić teren przed utratą walorów turystycznych.  

 

Radny M. Łuczak pytał czy wieża 50m będzie mogła powstać przy 

hotelu.  
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Pan M. Buśka wyjaśnił, że przy hotelu jedynie do 20m, natomiast na 

działce gminnej nr 134/3 w ramach terenu 8Ut jest możliwość lokalizacji 

obiektów maksymalnej wysokości 50m. Na pozostałych terenach 

maksymalna wysokość takich budowli to 20m. 

Radny M. Łuczak odpowiedział, że jak rozumie wieża nie będzie mogła 

powstać i zwrócił uwagę, że nie można prowadzić działalności 

turystycznej przy 20m wieży. Nie ma możliwości pracować, gdy nie ma 

zasięgu. Goście hotelowi wyjeżdżają, pracownicy OSiR, hotelu nie mogą 

się dodzwonić. Było tyle uwag składanych, sprawa jest niedopilnowana. 

 

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że na tym obszarze jest OSiR  

i w dzisiejszych czasach nie wyobrażamy sobie braku zasięgu. Jest to 

problem, bo wieża będzie służyła nie tylko hotelowi, ale całej okolicy. Co 

zrobić, jaką wnieść poprawkę, aby była taka możliwość? Jest problem 

nad jeziorem i okolicach stadionu. Czy chodzi o protesty mieszkańców? 

Zdaniem radnego komisja powinna wnieść poprawkę do projektu, aby 

była możliwość postawienia wieży sieci komórkowej 50m. 

 

Pani W. Szukajło wyjaśniła, że nie blokują takich możliwości. Jest działka 

134/3, na której dopuszczona będzie budowa 50m wież telefonii. Wieża 

będzie lepiej usytuowana, bardziej ukryta między drzewami, nie będzie 

burzyła ładu architektonicznego przy hotelu, stadionie. Być może 

mieszkańcy nie będą chcieli, aby powstała tam wieża. Nie będzie 

kolidowała to z tym co jest, wieża będzie ukryta między drzewami. 

 

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że jest to działka gmina, kto podejmie 

decyzję. 

 

Pani W. Szukajło wyjaśniła, że bez konsultacji z mieszkańcami taka 

decyzja nie będzie podejmowana. Jeżeli mieszkańcy zgodzą się na taką 

wieżę to powstanie w pobliżu hotelu.  

 

Radny W. Kilian dopytywał, dlaczego nie może powstać bliżej hotelu? 

 

Pani W. Szukajło odpowiedziała, że lepiej będzie wyglądało między 

drzewami, chodzi o ład przestrzenny. 
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Radny M. Łuczak podał przykład wieży zlokalizowanej koło Lubmoru, 

która nikomu nie przeszkadza.  

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.  

 

5) Projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Mieszkaniowej. 

 

Przewodnicząca komisji stwierdziła, że w związku z tym, że od dwóch lat 

nie działała taka komisja należy ją powołać. Prosiła o chętnych radnych 

do pracy w tej komisji. Osobiście zgłosiła się na członka tej komisji  

i zachęciła pozostałych radnych. Prosiła zastanowić się do sesji.  

 

Pani W. Szukajło dodała, że osobiście brała udział w pracach tej komisji. 

Jej zdaniem jest to duże doświadczenie, które powinien mieć każdy 

radny. Tak najlepiej poznaje się problemy, z którymi borykają się 

mieszkańcy. Praca w komisji jest społeczna. Najlepiej, aby były to dwa 

zespoły trzyosobowe. Na dzień dzisiejszy jest 139 nowych wniosków  

i ok. 26 na lokale socjalne.  

 

Radna A. Boch zgłosiła się do ww. komisji 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie proponując do składu 

Komisji Mieszkaniowej radną Janinę Kamińską i Annę Boch. 

 

6) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela Rady Miejskiej Trzcianki na członka Komitetu 

Rewitalizacji. 

 

Pani W. Szukajło poinformowała, że na Komisji Gospodarczej radny  

W. Perski wyraził gotowość pracy w Komitecie. 

 

Komisja zapoznała się z uchwały. 

 

7) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wyznaczenia 

przedstawiciela do rad społecznych przy Zespole Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie i przy Szpitalu Powiatowym im. Jana 

Pawła II w Trzciance. 
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Przewodnicząca Komisji J. Kamińska zaproponowała radnego  

K. Kęcińskiego. 

 

Pan K. Kęciński wyrażając zgodę poinformował, jakie działania chciałby 

podjąć będąc przedstawicielem gminy. 

 

Pani W. Szukajło poinformowała, że na Komisji Gospodarczej swoją 

kandydaturę zgłosił radny R. Matkowski. 

 

Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie proponując na 

przedstawiciela radnego K. Kęcińskiego. 

 

8) Projekt uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej Trzcianki do dokonywania czynności dotyczących 

podróży służbowych przewodniczącego Rady Miejskiej Trzcianki. 

 

Pani W. Szukajło poinformowała, że Komisja Gospodarcza,  

w uzgodnieniu z wiceprzewodniczącymi, zaproponowała, aby w 

pierwszej kolejności wskazać radnego M. Dąbrowskiego, a w przypadku 

Jego nieobecności radnego K. Grzyśnika. 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

 

9) Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie składów 

osobowych stałych komisji Rady Miejskiej Trzcianki. 

 

Pani W. Szukajło poinformowała, że projekt uchwały przygotowano  

w związku z wnioskiem radnego W. Perskiego. Ponadto radny  

M. Kubacki złożył dzisiaj wniosek o zmianę w składach komisji. 

 

Komisja zapoznała się z projektem uchwały. 

Ad 5) Propozycje tematów do planu pracy Komisji na II półrocze 

2024 r.  

Przewodnicząca komisji prosiła o propozycje tematów, jakimi Komisja 

miałaby zająć się w drugim półroczu 2024 r. Zaproponowała, aby  

w drugim półroczu zająć się stanem dróg gminnych, melioracją dróg, być 
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może udałoby się stworzyć, w porozumieniu z sołtysami, harmonogram 

budowy dróg. Obecnie rozpoczynają się zebrania sołeckie, w których 

postara się uczestniczyć, porozmawiać z mieszkańcami i posłuchać  

o oczekiwaniach płynących z sołectw i problemach, o których nie wiedzą. 

Natomiast na ten czas najważniejszym tematem są drogi wiejskie.  

W poprzedniej kadencji nie doszło do przygotowania takiego 

harmonogramu, może teraz się uda.  

Radny W. Kilian zwrócił uwagę, że najważniejszą rzeczą są środki, jakie 

mamy na dany rok. Co w tym temacie może powiedzieć pani burmistrz? 

Jakie środki wydano na remonty dróg gminnych? Wskazane byłoby 

przygotowanie propozycji, prosił o takie coś w poprzedniej kadencji, ale 

nie dostał, ile kosztuje budowa drogi z płyt jombo, ile kosztuje budowa  

1 km drogi z doziarnianiem z korytowaniem drogi, dosypaniem tłucznia  

i ubiciem? Drogę z tłucznia można wyrównać równiarką. Samo 

doziarnianie, bez przygotowania gruntu, nie ma sensu, bo musi być 

uzupełniany, bo rozchodzi się na pobocze.  

Przewodnicząca komisji J. Kamińska odpowiedziała, że o tym była mowa 

na posiedzeniach Komisji. Ok. 450000 zł kosztuje budowa 1 km drogi  

z płyt typu jombo. Mniej więcej tyle samo kosztuje budowa dróg  

z doziarnianiem. Były budowane wspólnie z Nadleśnictwami drogi  

z doziarnianiem i stąd znany koszt budowy dróg, który jest podobny, 

między 450-500 tys. zł w zależności od przetargu.  

Dodała, że w tej sprawie bardziej oparłaby się na opinii sołtysów  

i mieszkańców, na ich oczekiwaniach. Rodzaj budowy uzależniony od 

opinii mieszkańców. Natomiast kilkakrotnie na komisji mówiono, że 

koszty są podobne. Dofinansowanie było ok. 100 tys. Na dzień dzisiejszy 

budowa dróg jest w kolejności możliwości pozyskania dofinansowania  

z zewnątrz. Należałoby skupić się na drogach i harmonogramie.  

Przewodnicząca komisji odpowiadając radnemu W. Kilianowi  

nt. finansów na drogi wyjaśniła, że to komisja powinna przygotować 

swoje propozycje do przyszłorocznego budżetu. Komisja musi znać 

sytuację i wskazać najpilniejsze drogi do realizacji.  

 

Pani J. Zieńko wyjaśniła, że Nadleśnictwa mogą dofinansować budowę 

dróg tylko tych, z których korzystają, natomiast dofinansowanie z Urzędu 



12 

 

Marszałkowskiego jest wyłącznie na drogi dojazdowe do gruntów rolnych 

budowane z płyt jombo.  

 

Przewodnicząca komisji J. Kamińska prosiła zapisać, jeżeli chodzi  

o remont z Nadleśnictwem Krzyż w tym roku, drogę w Biernatowie. 

Należałoby również ocenić możliwości remontu drogi, o której wspominał 

mieszkaniec Rychlika, na dzisiejszym posiedzeniu.  

 

Innych tematów do planu pracy komisji na II półrocze nie było. 

Przewodnicząca prosiła o zastanowienie się do kolejnego spotkania 

Komisji.  

Ad 6) Wybór Wiceprzewodniczącego Komisji. 

 

Na wiceprzewodniczącego Komisji przewodnicząca Komisji 

zaproponowała radnego Łukasza Bagrowskiego, który wyraził zgodę.  

Komisja w głosowaniu za 6, przeciw 0, wstrzymujących 1 zaakceptowała 

ww. propozycję.  

Ad 7) Sprawy wniesione do komisji. 

Nie było spraw skierowanych do komisji.  

Ad 8) Wnioski i zapytania radnych.  

Radny W. Kilian złożył dwa wnioski, które sprecyzował na piśmie, jak  

w załączeniu do protokołu.  

Ad 9) Zamknięcie posiedzenia. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku posiedzenia, przewodnicząca 

Komisji Janina Kamińska zamknęła posiedzenie Komisji Środowiska  

i Rozwoju Wsi.  

 

Protokolant:       Przewodniczący Komisji 

 

inspektor Marzena Domagała    Janina Kamińska 


